



科研管理 2012, Vol. 33 Issue (7) :33-39 论文 DOI:

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#) << [Previous Articles](#) | [Next Articles](#) >>

我国产业技术体系建设的主要问题与对策研究

丁明磊^{1,2}, 刘秉镰¹

1. 南开大学经济与社会发展研究院, 天津 300071;
2. 中国科学技术发展战略研究院, 北京 100038

The main issues and countermeasures of Chinese industrial technology system

Ding Minglei^{1,2}, Liu Binglian¹

1. Institute of Economic and Social Development, Nankai University, Tianjin 300071, China;
2. Chinese Academy of Science and Technology for Development, Beijing 100038, China

摘要	参考文献	相关文章
--------------------	----------------------	----------------------

Download: [PDF](#) (1039KB) [HTML](#) KB Export: [BibTeX](#) or [EndNote](#) (RIS) [Supporting Info](#)

摘要 产业技术体系的建设在走中国特色新型工业化道路、经济转型与可持续发展中扮演着重要角色。本文基于功能和过程视角构建了产业技术体系结构模型,在对我国产业技术体系发展的历史,国家经济社会发展对产业技术体系的战略需求进行了总结和归纳的基础上,结合模型对产业技术体系面临的问题进行了剖析,包括主体的异化,集成性、耦合性、匹配性不足四个方面。本文进一步通过调研分析,归纳出制约我国产业技术体系发展的症结及成因,提出促进我国产业技术体系转型发展的对策建议。

关键词: 产业技术体系 产学研合作 共性技术 创新网络

Abstract: The construction of industrial technology system plays an important role in Chinese new path of industrialization and future social economic transformation with sustainable development. By generalizing the development history of Chinese industrial technology system and strategic needs from national social economic development, and based on the structure model of industrial technology system from the perspective of function and process, the four major issues of Chinese industrial technology system, including the alienation of innovation main body, lack of integration, coupling, and matching are analyzed. The crux and causes for restricting the development of Chinese industrial technology system is further generalized, and countermeasures for promoting the transformation development of Chinese industrial technology system through the investigation are proposed.

Keywords: industrial technology system industry-university-research cooperation generic technology innovation network

Received 2010-08-08;

Fund: (1)国家软科学研究计划重大项目(编号2009GXS1D010)"以滨海新区为龙头的环渤海地区扩大开放与区域创新对策研究"(2009年-2011年)。(2)中国博士后科学基金特别资助(编号200902268)"知识创业与区域产业创新联动"(2009年-2011年)。(3)教育部人文社科青年基金(编号10YJC630043)"创新型集群与知

Service

- [把本文推荐给朋友](#)
- [加入我的书架](#)
- [加入引用管理器](#)
- [Email Alert](#)
- [RSS](#)

作者相关文章

- [丁明磊](#)
- [刘秉镰](#)